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OR.BR.0002.37.2022 
 

 

P R O T O K Ó Ł Nr XXXVII/22 

z sesji  

Rady Gminy Poraj 

z dnia 28 lutego 2022 roku 

Zdalny tryb obradowania 

czas trwania obrad: 8
00 

– 9
30 

                                                                                                                                   

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

XXXVII sesja rady Gminy Poraj rozpoczęła się o godz. 7
30

, jednakże w wyniku 

problemów technicznych związanych z transmisją, obrady zostały przerwane i rozpoczęły się 

od początku o godz. 8
00

. 

  Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym      

(t.j. Dz. U. z 2021 r., poz. 1372 z późn. zm.) oraz  art. 15zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca 

2020 roku o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem                       

i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 

kryzysowych (t. j. Dz. U. z 2021 r., poz. 2095 z późn. zm.) XXXVII sesję Rady Gminy Poraj      

otworzył o godzinie 8
00

 i prowadził Przewodniczący Rady Gminy p. Sylwester Sawicki    

Przewodniczący poinformował, że trwające obrady Rady Gminy Poraj na mocy art. 20 ust. 1b 

w/w ustawy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz  i dźwięk. 

Nagrania obrad zostaną udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej (Bip) i na stronie 

internetowej Gminy Poraj. Udział w sesji jest równoznaczny z wyrażeniem zgody na 

rozpowszechnianie wizerunku utrwalonego podczas obrad, a administratorem danych 

osobowych jest Gmina Poraj reprezentowana przez Wójta Gminy Poraj. 

Następnie serdecznie powitał wszystkich biorących udział w sesji radnych, panią Wójt 

Katarzynę Kaźmierczak oraz kierowników poszczególnych referatów i jednostek 

organizacyjnych. W sesji uczestniczyli również: Skarbnik Gminy p. Anna Kukla, Kierownik 

Ref. Gospodarki Nieruchomościami (GN) p. Paweł Jakubczak oraz Inspektor p. Monika 

Kacerovsky.  

Przewodniczący sprawdził listę obecności radnych (zał. nr 1), na podstawie której 

stwierdził prawomocność obrad. W sesji uczestniczyli wszyscy radni. 

 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 
 Proponowany porządek XXXVII sesji – zał. nr 2, został przekazany radnym, jednostkom 

organizacyjnym i kierownikom poszczególnych referatów Urzędu Gminy Poraj w statutowym 

terminie, tzn. 21 lutego 2022 r. Przewodniczący p. Sylwester Sawicki w imieniu p. Wójt 

Katarzyny Kaźmierczak zwrócił się do Radnych z wnioskiem o poszerzenie porządku obrad   

o punkt 23a w brzmieniu: Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia poparcia Ukrainie               

w obliczu agresji ze strony Rosji. W związku z brakiem innych uwag Przewodniczący 

zarządził głosowanie nad postawionym wnioskiem, który został przyjęty jednogłośnie – 15 

głosów „za”. Protokół głosowania imiennego to zał. nr 3 do protokołu. Przewodniczący 

poinformował, że porządek po zmianach nie podlega już głosowaniu zgodnie z §23 ust. 7 

Statutu Gminy Poraj. 

Porządek  obrad 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 
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3. Przyjęcie Protokołu z sesji Nr XXXIV/21 z dnia 16 grudnia 2021 r. 

4. Przyjęcie Protokołu z nadzwyczajnej sesji Nr XXXV/21 z dnia 30 grudnia 2021 r. 

5. Przyjęcie Protokołu z nadzwyczajnej sesji Nr XXXVI/22 z dnia 31 stycznia 2022 r. 

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2021 rok. 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji skarg, wniosków i petycji za 2021 rok. 

8. Sprawozdanie z działalności Komisji ds. budżetu oraz gospodarki komunalnej              i 

inwestycji za 2021 rok. 

9. Sprawozdanie z działalności Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych 

za 2021 rok. 

10. Informacja Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej z zakresu świadczenia pomocy 

mieszkańcom w okresie zimowym. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości    i 

porządku na terenie Gminy Poraj. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi.     

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz Gminy 

Poraj. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz Gminy 

Poraj. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości na 

rzecz Gminy Poraj. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Poraj.   

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie Gminy Poraj na lata 2021 – 2025. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Poraju do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.                      

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2022 rok. 

 23a. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia poparcia Ukrainie w obliczu agresji ze strony 

Rosji. 

24. Sprawy różne. 

25. Zamknięcie sesji. 

 

3. Przyjęcie Protokołu z sesji nr XXXIV/21 z dnia 16 grudnia 2021 r. 

 Projekt protokołu z XXXIV sesji Rady Gminy Poraj Radni otrzymali drogą elektroniczną    

w dniu 28 grudnia 2021 r. Był również dostępny w Biurze Rady. Do projektu nie zgłoszono 

uwag. Protokół Nr XXXIV/21 przyjęto „jednogłośnie” – 15 głosów „za”. 

Protokół głosowania imiennego to zał. nr 4. 
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4. Przyjęcie Protokołu z nadzwyczajnej sesji nr XXXV/21 z dnia 30 grudnia 2021 r. 

Projekt protokołu został przesłany radnym w dniu 11 stycznia 2022 r. Do projektu nie 

zgłoszono uwag. Protokół Nr XXXV/21 przyjęto „jednogłośnie” – 15 głosów „za”. 

Protokół głosowania imiennego to zał. nr 5. 

 

5. Przyjęcie Protokołu z nadzwyczajnej sesji nr XXXVI/22 z dnia 31 stycznia 2022 r. 

 Projekt protokołu z XXXVI sesji Rady Gminy Poraj Radni otrzymali drogą elektroniczną    

w dniu 7 lutego 2022 r. Do projektu nie zgłoszono uwag. Protokół Nr XXXVI/22 przyjęto 

„jednogłośnie” – 15 głosów „za”. 

Protokół głosowania imiennego to zał. nr 6. 

 

6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2021 rok. 
 Sprawozdanie pisemne z działalności Komisji Rewizyjnej za 2021 r. stanowi zał. nr 7 

do protokołu. Radni nie wnieśli uwag.  

 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji skarg, wniosków i petycji za 2021 rok. 
 Do materiału pisemnego stanowiącego zał. nr 8 do protokołu radni nie mieli żadnych 

zastrzeżeń. 

 

8. Sprawozdanie z działalności Komisji ds. budżetu oraz gospodarki komunalnej               

i inwestycji za 2021 rok. 

 W związku z tym, że Komisja ds. budżetu oraz Komisja ds. oświaty praktycznie przez 

cały rok odbywały posiedzenia wspólne to również informacja z ich działalności została 

przedstawiona w jednym dokumencie stanowiącym zał. nr 9 do protokołu. Zostało ono 

przyjęte bez uwag. 

 

9. Sprawozdanie z działalności Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw 

społecznych za 2021 rok. 

 Informacja została przyjęta przez radnych bez uwag w punkcie poprzednim. 

 

10. Informacja Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej z zakresu świadczenia pomocy 

mieszkańcom w okresie zimowym. 
 Do zał. nr 10 nie wniesiono uwag. 

 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie terminu, częstotliwości i trybu 

uiszczenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi -  projekt uchwały to zał. 

nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący p. Sylwester Sawicki przypomniał, że wszystkie projekty uchwał zostały 

pozytywnie zaopiniowane przez radnych na posiedzeniu Komisji wspólnej w dniu 24 lutego 

2022 r. 

Radni nie wnieśli uwag.  

 

Uchwała NR 276(XXXVII)22 zmieniająca uchwałę w sprawie terminu, częstotliwości            

i trybu uiszczenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi (zał. nr 12) została 

zatwierdzona – 14 głosów „za”, 1 głos wstrzymujący się. Wynik głosowania imiennego 

stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości    

i porządku na terenie Gminy Poraj -  projekt uchwały to zał. nr 14 do protokołu. 

Brak uwag ze strony radnych.  
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Uchwała NR 277(XXXVII)22 zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania 

czystości    i porządku na terenie Gminy Poraj (zał. nr 15) została zatwierdzona jednogłośnie  

– 15 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 16 do protokołu. 

 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów – projekt uchwały to zał. nr 17 do 

protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Uchwała NR 278(XXXVII)22 zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu          

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów (zał. nr 18) została zatwierdzona 

jednogłośnie – 15 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 19 do protokołu. 

 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi – projekt uchwały to zał. nr 20 do protokołu. 

Do projektu nie wniesiono uwag. 

 

Uchwała NR 279(XXXVII)22 zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi (zał. nr 21) została zatwierdzona jednogłośnie – 15 

głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 22 do protokołu. 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz 

Gminy Poraj – projekt uchwały to zał. nr 23 do protokołu. 

Przewodniczący przypomniał, że dokument dotyczy nieruchomości położonej w Kuźnicy 

Starej, na nabycie której radni wyrazili zgodę na Komisji wspólnej w dniu 25 stycznia 

bieżącego roku. 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Uchwała NR 280(XXXVII)22 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na 

rzecz Gminy Poraj (zał. nr 24) została zatwierdzona jednogłośnie – 15 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 25 do protokołu. 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na rzecz 

Gminy Poraj – projekt uchwały to zał. nr 26 do protokołu. 

Projekt uchwały dotyczy nieruchomości położonej w Żarkach Letnisku – w tym przypadku 

radni również wyrazili zgodę na jej nabycie na Komisji wspólnej w dniu 25 stycznia 2022 r.  

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Uchwała NR 281(XXXVII)22 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na 

rzecz Gminy Poraj (zał. nr 27) została zatwierdzona jednogłośnie – 15 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 28 do protokołu. 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

na rzecz Gminy Poraj – projekt uchwały to zał. nr 29 do protokołu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Uchwała NR 282(XXXVII)22 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

nieruchomości na rzecz Gminy Poraj (zał. nr 30) została zatwierdzona jednogłośnie – 15 

głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 31 do protokołu. 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Poraj – projekt 

uchwały to zał. nr 32 do protokołu. 

Przewodniczący p. Sylwester Sawicki przypomniał, że na wniosek Komisji wspólnej z dnia 

24 lutego bieżącego roku została wprowadzona poprawka do tego projektu w postaci 

zwiększenia proponowanej kwoty ekwiwalentu do wysokości 20 zł. 

Radni: p. Adamczyk Łukasz, p. Klimek Krzysztof, p. Makuch Marcin i p. Rajczyk Bartosz 

jako członkowie Ochotniczej Straży Pożarnej zostali wyłączeni z głosowania. 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Uchwała NR 283(XXXVII)22 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Poraj (zał. nr 33) 

została zatwierdzona – 11 głosów „za”, 4 głosy nieoddane 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 34 do protokołu. 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie Gminy Poraj na lata 

2021 – 2025 – projekt uchwały to zał. nr 35 do protokołu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Uchwała NR 284(XXXVII)22 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie Gminy Poraj na lata 2021 – 

2025 (zał. nr 36) została zatwierdzona jednogłośnie – 15 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 37 do protokołu. 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Poraju do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej – projekt uchwały to zał. nr 38 do protokołu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Uchwała NR 285(XXXVII)22 w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Poraju do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej (zał. nr 39) została zatwierdzona jednogłośnie – 15 głosów „za”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 40 do protokołu. 

 

21. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji – projekt uchwały to zał. nr 41 do 

protokołu. 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Uchwała NR 286(XXXVII)22 w sprawie wyrażenia rozpatrzenia petycji (zał. nr 42) została 

zatwierdzona jednogłośnie – 15 głosów „za”. 
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Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 43 do protokołu. 

 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej – projekt 

uchwały to zał. nr 44 do protokołu. 

Głos zabrali: 

 Radny p. Marcin Makuch zawnioskował o wprowadzenie zmiany do budżetu w postaci 

wykreślenia zakupu samochodu służbowego, dodał, że z podpisanej umowy na zakup 

pojazdu wynika, że Gminie nie grożą żadne kary za zerwanie umowy, o których 

wspomniała p. Skarbnik na ostatniej wspólnej Komisji oraz wskazał, aby te środki             

w wysokości 160 tys. zł przeznaczyć na I etap budowy drogi na ul. Wesołej w Żarkach 

Letnisku (ŻL), od ul. Letniskowej do ul. Okrężnej, jego zdaniem nie stać Gminy na zakup 

tak drogiego pojazdu, tym bardziej, że są ogromne braki w infrastrukturze drogowej; 

 Radna p. Jolanta Chmura zapytała, z czego wynika nadwyżka finansowa, z której jest 

planowany zakup samochodu oraz czy Gmina brała pod uwagę inny sposób zakupu np. 

leasing; 

 Skarbnik p. Anna Kukla wyjaśniła, że informację o ewentualnych karach za zerwanie 

umowy przekazał Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej, Inwestycji i Pozyskiwania 

Środków p. Adam Zaczkowski z racji prowadzonych przez niego rozmów z dostawcą 

samochodu, wspomniała także, że leasing dla gmin jest nieopłacalny, tym bardziej, że        

w planie widniały środki, dodała, że nadwyżka powstała w związku z tym, że nie zostały 

środki wydane na koniec zeszłego roku i pochodziły z rozliczenia projektu zakończonego 

dotyczącego odnawialnych źródeł energii; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek podzielił się również swoimi wątpliwościami w sprawie, 

przypomniał, że w budżecie pojawiły się wydatki związane z projektem dotyczącym 

fotowoltaiki i poprosił Radnego p. Marcina Makucha o dokładne sprecyzowanie treści 

swojego wniosku; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak podkreśliła, że umowa na zakup samochodu została 

podpisana dlatego, że radni wyrazili na takie działanie zgodę jeszcze w zeszłym roku           

a środki zgodnie z tym, co powiedziała p. Skarbnik mają zostać tylko przesunięte, 

nawiązała do zestawienia kosztów eksploatacji dotychczasowego samochodu z tym 

planowanym do zakupu (informację tą radni otrzymali drogą elektroniczną chwilę przed 

rozpoczęciem sesji) i stwierdziła, że różnice są znaczące biorąc pod uwagę już same koszty 

paliwa, które zostaną ograniczone do absolutnego minimum, tym bardziej, że z samochodu 

tego korzystają wszyscy urzędnicy a spraw do załatwienia przez nich w różnych 

instytucjach z pewnością będzie coraz więcej z uwagi na zmniejszającą się pandemię            

i konieczność osobistego, bezpośredniego wstawiennictwa w urzędach, zwróciła uwagę, że 

radni przyjęli te środki w zeszłorocznym budżecie nie przez nieuwagę, ponieważ temat był 

dokładnie analizowany podczas różnych posiedzeń rady, dlatego też aktualna propozycja 

zmian w budżecie jest naturalną konsekwencją ówczesnych decyzji; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek poprosił o zadeklarowanie, że samochód ten będzie mógł być 

używany również do pomocy w takich sprawach jak choćby te, obecnie związane                

z sytuacją na Ukrainie; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak zapewniła, że takie sytuacje miały miejsce od lat już          

w przypadku obecnego samochodu służbowego i przypomniała, że byli nim dowożeni np. 

pacjenci na szczepienia; 

 Radny p. Marcin Makuch powiedział, że popiera projekt dotyczący dofinansowania do 

instalacji fotowoltaicznej i podtrzymał swój wniosek o przesunięcie środków z zakupu 

samochodu na budowę drogi na ul. Wesołej w Żarkach Letnisku, tym bardziej, że jej 

mieszkańcy pisali w sprawie petycję, zauważył, że pierwsza wzmianka w budżecie na 

temat zakupu samochodu pojawiła się 16 grudnia ubiegłego roku, kolejna 28 grudnia,        
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w międzyczasie, bo 22 grudnia można było zauważyć zapytanie ofertowe dotyczące tej 

inwestycji a 31 grudnia podpisano umowę, dodał, że nie zauważył takiego wydatku          

w uchwalonym na 2022 rok budżecie Gminy; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak odpowiedziała, że w momencie, kiedy te środki zostały         

w budżecie zadysponowane, to kupno samochodu wydawało się naturalną tego 

konsekwencją, jednak okazało się, że jest to proces długotrwały ze względu na czas 

oczekiwania na pojazd, uświadomiła również radnym, że wykreślenie tej pozycji z budżetu 

jest równoznaczne z niepodjęciem całej uchwały, czyli również części dotyczącej 

fotowoltaiki; 

 Radny p. Marcin Makuch zaproponował zrobienie przerwy w obradach w celu naniesienia 

zmian w projekcie uchwały dotyczącej zmian w budżecie; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek przypomniał, że najpierw należy przegłosować wniosek 

Radnego p. Makucha; 

 Radny p. Leszek Lach zauważył, że w zestawieniu oszczędności na zakupie pojazdu 

hybrydowego brakuje kosztów związanych z wymianą akumulatora, który jest 

wielokrotnie przekraczający 50% wartości samochodu, czyli ok. 80 tys. zł; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak zapytała, czy przedmówca zna jakąś osobę, która mając 

hybrydowy samochód wymieniała w nim już akumulator; 

 Radny p. Leszek Lach stwierdził, że jest to bardzo ważna kwestia, jak również to, co           

z takim akumulatorem się stanie po jego wymianie; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak odpowiedziała, że ten sam problem dotyczy fotowoltaiki, 

czyli tego, co stanie się z panelami po okresie ich przydatności; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek przyznał, że jest to z pewnością wielki problem i dodał, że 

sam osobiście nie zna nikogo, kto wymieniał w takim samochodzie baterię; 

 Radny p. Leszek Lach zauważył, że jest to świeży temat, nie mniej jednak należy się nad 

tym dokładnie zastanowić, gdyż czas szybko biegnie i w końcu przyjdzie się zmierzyć         

z problemem, dodał, że hybryda to tylko okresowe lobby pewnej grupy koncernów; 

 Radna p. Ewa Masłoń poinformowała, że sama posiada 8-letnia hybrydę, w której bateria 

nadal działa sprawnie a z pozyskanych informacji wie, że koszt jej wymiany np. z rynku 

wtórnego mieści się w granicach 7-10 tys. zł; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek zwrócił uwagę, że obecnie proponowane do sprzedaży 

pojazdy hybrydowe mają z pewnością lepsze technologie niż nawet ten, który posiada 

przedmówczyni oraz, że najnowsze nomy w Europie spowodują, że zakup samochodów 

spalinowych nie będzie w ogóle opłacalny ze względu na wysokie koszty ich produkcji jak 

i eksploatacji; 

 Radna p. Jolanta Chmura w odpowiedzi stwierdziła, żeby nie popadać w nadmierną euforię 

nad tym, że wszystko co nowoczesne jest najlepsze, tym bardziej, że raczej zwykłego 

człowieka nie będzie na to stać, nie wątpiła, że nowy pojazd jest potrzebny dla Gminy, 

jednakże radziła, aby się dokładnie nad tym zastanowić, tym bardziej, że są w Gminie 

również inne bardzo ważne potrzeby; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak poinformowała, że pozyskała przed chwilą informację, że 

obecny koszt wymiany akumulatora w samochodzie hybrydowym wynosi 830 zł oraz, że 

zakup nowego pojazdu gwarantuje 10 lat trwałości tego urządzenia; 

 Radny p. Krzysztof Klimek zapytał, dlaczego wybrano tak drogi samochód; 

 Radna p. Ewa Masłoń chciała wiedzieć, ile może wynieść ewentualny przychód ze 

sprzedaży obecnego samochodu; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak odpowiedziała, że rynek samochodowy, szczególnie 

wtórny jest nieprzewidywalny, ale być może mieści się w przedziale 30-40 tys. zł, pomimo 

dużego przebiegu, podkreśliła, że koszty rozliczania delegacji dla pracowników byłyby      

z pewnością dużo większe, dodała także, że przy wyborze marki samochodu kierowano się 
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m.in. informacją na temat posiadanych pojazdów przez zaprzyjaźnione samorządy, 

przekazała, że brano pod uwagę również markę Kia, gdyż praktycznie na wszystkie inne 

rodzaje czas oczekiwania wynosił kilkanaście miesięcy i ostatecznie wybór padł na markę 

Skoda; 

Przewodniczący p. Sylwester Sawicki poddał pod głosowanie wniosek Radnego p. Marcina 

Makucha w sprawie wykreślenia z budżetu Gminy Poraj wydatku na zakup nowego 

samochodu służbowego i przeznaczenia tych środków na budowę I etapu drogi na ul. Wesołej 

w Żarkach Letnisku od ul. Letniskowej do ul. Okrężnej – wniosek został odrzucony: 1 głos 

„za”, 8 głosów „przeciw”, 6 głosów „wstrzymujących się”. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 45 do protokołu. 

 

Uchwała NR 287(XXXVII)22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej (zał. nr 

46) została zatwierdzona – 9 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 5 głosów wstrzymujących się. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 47 do protokołu 

 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2022 rok - projekt 

uchwały to zał. nr 48 do protokołu. 

Brak uwag. 

 

Uchwała NR 288(XXXVII)22 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2022 rok (zał. nr 49) 

została zatwierdzona  – 11 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 3 głosy wstrzymujące się. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 50 do protokołu. 

 

23a. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia poparcia Ukrainie w obliczu agresji ze 

strony Rosji - projekt uchwały to zał. nr 51 do protokołu. 

 Radny p. Grzegorz Bojanek podziękował za przygotowanie takiego projektu, podkreślił, 

jak wielki odzew i pomoc wykazują mieszkańcy czy strażacy potrzebującym oraz jak 

ważne są takie oddolne inicjatywy, poprosił wszystkich radnych o udostępnianie 

informacji dotyczących działań pomocowym na profilach facebookowych oraz o aktywne 

włączanie się w różnego rodzaju działania mające na celu pomoc uchodźcom z Ukrainy; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak podziękowała przedmówcy za zabranie głosu w tej bardzo 

ważnej i trudnej sprawie, podkreśliła, że choć sama uchwała jest oddolnym głosem 

solidaryzowania się z narodem ukraińskim, to jednak najważniejsze są czyny, którym 

społeczeństwo Gminy Poraj absolutnie sprostało, poinformowała, że już pojawiło się kilka 

zgłoszeń o możliwości udostępnienia uchodźcom nie tylko części mieszkań ale również 

całych domów, podziękowała strażakom za czynny udział w akcji pomocowej oraz 

każdemu, kto przyczynił się realnie do polepszenia choć trochę sytuacji tych ludzi, 

zapewniła, że jest w stałym kontakcie ze starostwem i na bieżąco będą przekazywane 

wszystkie nowe informacje odnośnie zakresu potrzeb; 

 Radny p. Marcin Makuch w imieniu strażaków podziękował za wyrażenie zgody na 

wyjazd Volkswagenem z przyczepą z darami do Hrubieszowa, wspomniał, że udało się 

zebrać na tyle dużo darów, że będzie konieczny kolejny transport, poinformował także       

o kolejnych ważnych potrzebach; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak wspomniała, że potrzebne są sprawne wózki dziecięce        

i różnego rodzaju nosidełka; 

 Radny p. Bartosz Rajczyk poprosił o przygotowanie publicznej informacji dla uchodźców 

na temat, jakie kroki i gdzie mogą poczynić w sprawach dotyczących ewentualnej nauki 

dzieci w szkołach, ochrony zdrowia, pracy i wielu innych dziedzin życia; 

 Radny p. Grzegorz Boajnek dodał, że ważne są również informacje dotyczące spraw 

meldunkowych; 
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 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak zapewniła, że wszystko co dotyczy gminnej ewidencji 

ludności będzie z pewnością udostępnione, natomiast wiele spraw, o których wspomniał 

Radny p. Rajczyk postara się poruszyć na spotkaniu w Starostwie Powiatowym, aby 

podjęte działania były zgodne z prawem; 

 Radny p. Krzysztof Klimek przekazał, że na granicach brakuje leków szczególnie dla 

dzieci, które często chorują, poinformował również, że Koleje Śląskie przewożą obywateli 

Ukrainy za darmo; 

 Radny p. Grzegorz Bojanek stwierdził, że ta bardzo ważna informacja również powinna się 

pojawić na stronach Gminy Poraj; 

 

Uchwała NR 289(XXXVII)22 w sprawie udzielenia poparcia Ukrainie w obliczu agresji ze 

strony Rosji  (zał. nr 52) została zatwierdzona – 14 głosów „za”, 1 głos nieoddany. 

Wynik głosowania imiennego stanowi zał. nr 53 do protokołu. 

 

24. Sprawy różne. 

 Radny p. Grzegorz Bojanek poprosił o posprzątanie ulic z zalegającego piasku, tym 

bardziej, że raczej zima już nie powróci i zasugerował, aby w przyszłości zapisać               

w umowach, że firmy realizujące odśnieżanie ulic mają również obowiązek posprzątania 

ich po zimie; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak zobowiązała się przekazać sprawę do realizacji; 

 Radna p. Jolanta Chmura: 

 przypomniała, że obiecano zamontować w Żarkach Letnisku nowe kosze uliczne, 

 poprosiła, aby zorientować się, kto odpowiada za składowany w dużej ilości piach na 

placu kolejowym w Żarkach Letnisku, tym bardziej, że prawdopodobnie nie wiadomo 

na chwilę obecną, do kogo należy ta nieruchomość, stwierdziła, że w przypadku, gdy 

materiał ten został nawieziony przez firmę realizującą budowę kanalizacji to powinno 

się ją zobligować do jego usunięcia, 

 zapytała, czy w związku z uregulowaniem stanu prawnego ul. Sportowej w Żarkach 

Letnisku, będzie ona ujęta w planach budowy II etapu kanalizacji, a dokładnie, czy 

aktualna jest dokumentacja projektowa, a jeżeli nie to zaapelowała o pilne zajęcie się 

tą sprawą; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak odpowiedziała, że Gmina musi zakupić nowe kosze na 

śmieci, w sprawie placu kolejowego poinformowała, że w ogóle nie jest brana pod uwagę 

inna opcja niż ta, że nieruchomość ta ostatecznie będzie należeć do Gminy oraz, że 

zalegający materiał zostanie usunięty przez firmę budującą kanalizację wkrótce po 

zakończeniu prac, zapewniła także, że sprawa ul. Sportowej jest również dla niej ważna 

oraz, że procedura jest w toku; 

 Radny p. Leszek Lach poinformował, że kwestia uzupełnienia oświetlenia na ul. Kolejowej 

w Poraju nie figuruje w zestawieniu prac do realizacji w tym zakresie, pomimo, że 

mieszkańcy tej ulicy składali w 2021 r. petycje w tej właśnie sprawie, w związku z tym 

poprosił, aby uwzględnić konieczność zamontowania lampy w okolicach Kolejowe 38; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak wpisała temat do realizacji i wspomniała, że w ostatnim 

czasie były doświetlane niektóre punkty ulic bocznych od Kolejowej; 

 Radny p. Leszek Lach dopowiedział, że wspomniane przez niego miejsce również stanowi 

odnogę ul. Kolejowej; 

 Radna p. Ewa Masłoń zapytała o sytuację związaną z realizacją funduszy sołeckich oraz 

przypomniała o konieczności wymiany uszkodzonej lampy na ul. Browarnej w Choroniu, 

co było zgłaszane u p. Przystalskiego; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak odpowiedziała, że fundusze te są na różnym etapie 

realizacji, jednakże biorąc pod uwagę specyfikę niektórych  zaplanowanych inwestycji,        
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z ich realizacją należy poczekać na odpowiednie warunki pogodowe, w przypadku 

konkretnie Choronia przygotowywany jest projekt; 

 Radna p. Ewa Masłoń przypomniała, że w Choroniu tematów do realizacji w ramach 

funduszu sołeckiego było więcej, np. zakup materiału do utwardzenia drogi, 

zagospodarowanie skarpy czy środki na rzecz szkoły, tym bardziej, że część społeczeństwa 

aktywnie uczestniczy w różnych pracach i jest zainteresowana, kiedy realnie się one 

rozpoczną;  

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak przekazała, że na chwilę obecną nie potrafi powiedzieć, 

na jakim etapie są poszczególne elementy tego projektu, jednakże zobowiązała się 

zarówno ten temat jak i w pozostałych sołectwach  skontrolować i przekazać informacje 

poszczególnym radnym; 

 Radny p. Łukasz Boroń powiedział, że jedno z wielu ściętych drzew przy ul. Jurajskiej                    

w Masłońskim, a dokładnie przy placu zabaw zostało zbyt wysoko przycięte, tzn. ok. 0,5 

m nad powierzchnią gruntu i stwarza zagrożenie, dlatego też poprosił o rozwiązanie tego 

problemu; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak zanotowała sprawę do realizacji; 

 Radny p. Marcin Makuch poprosił o rozpoczęcie równania ulic gruntowych w Żarkach 

Letnisku, ponownie przypomniał o konieczności zamontowania tabliczek z nazwami ulic 

oraz tabliczki z napisem „wjazd do centrum”,  

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak odpowiedziała, że tabliczki z nazwami ulic są zamówione 

i czekają na odbiór, w przypadku tej z nazwą „centrum” poprosiła, aby przedmówca 

skontaktował się z p. Przystalskim i dokładnie ustalił jej rodzaj, jak również skontrolował 

poprawność zamówienia innych tablic, dodała również, że tworzy się harmonogram 

naprawy dróg na podstawie oceny ich stanu po zimie;  

 Radny p. Marcin Makuch chciał wiedzieć na kiedy zaplanowano rozpoczęcie tych napraw; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak poinformowała, że raczej rozpoczną się w marcu, ale 

najpierw należy je skontrolować i wybrać do naprawy jako pierwsze te, które mają 

największą skalę zniszczeń; 

 Radny p. Marcin Makuch poprosił o uzupełnienie sporej dziury, jaka powstała pomiędzy 

ul. Letniskową a Słoneczną w Żarkach Letnisku; 

 Przewodniczący p. Sylwester Sawicki poprosił o naprawienie dziur na ul. Mickiewicza        

i ul. Porajskiej w Jastrzębiu; 

 Radna p. Barbara Caban zgłosiła 2 nieświecące lampy przy Orliku w Poraju; 

 Radny p. Waldemar Sitek zapytał, na jakim etapie jest kwestia ponownego montażu progu 

zwalniającego przy szkole w Jastrzębiu; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak zapisała prośbę Radnej p. Caban do realizacji, natomiast 

sprawę progu zwalniającego zobowiązała się sprawdzić; 

 Radny p. Bartosz Rajczyk poparł Radną p. Chmurę w staraniach o nowe, bardziej 

estetyczne kosze na śmieci, zaapelował o zajęcie się ul. Krzywą w Choroniu, gdyż 

szczególnie w takim okresie jak teraz pojawiają się podtopienia, zgłosił także, że korzeń po 

ścięciu drzewa na skrzyżowaniu ul. Partyzantów z ul. Zieloną zagraża bezpieczeństwu, 

zapytał również, co stanie się z niedawno wymienianymi ledowymi lampami wzdłuż drogi 

wojewódzkiej w Poraju w sytuacji, gdy zaczną świecić nowo powstałe lampy po 

przeciwnej stronie ulicy; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak zapewniła, że temat zostanie sprawdzony a informacje 

przekazane radnym; 

 Radny p. Krzysztof Klimek przypomniał, że na poprzednich posiedzeniach składał 

wniosek o namalowanie pasów na drodze w Żarkach Letnisku w okolicach placu zabaw, 

oraz, że zgłaszał problem z obruszanymi ulicznymi studzienkami przy sklepie Rogalik, 
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zgłosił także konieczność naprawy dróg po zimie i zadeklarował osobistą pomoc we 

wskazaniu takich miejsc do naprawy; 

 Wójt p. Katarzyna Kaźmierczak zanotowała zgłoszone sprawy, poinformowała, że sprawa 

namalowania pasów nie jest oczywista i została zlecona projektantowi. 

 

25.  Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku sesji Przewodniczący p. Sylwester Sawicki 

podziękował wszystkim za udział w obradach i o godzinie 9
30

 zamknął XXXVII sesję Rady 

Gminy Poraj. 
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